

NU-PHL-70

7-5-13



PHILIPPINES: Montfortian Pilgrimage

The pilgrimage organized by the Montfort Missionaries, Daughters of Wisdom and their lay associates last April, 20, 2013 was the Society's 16th Marian pilgrimage. This activity was in keeping with the call of Pope Emeritus Benedict XVI to celebrate the Year of Faith and also their way of commemorating the death anniversary of their founder St. Louis Marie de Montfort on April 28.

130 pilgrims consisting of 8 Montfort priests, seminarians, sisters and postulants from the Daughters of Wisdom, Marian devotees, Totus Tuus Journeyers and Legionaries from the Senatus of Northern Philippines visited the following pilgrim churches in the Archdiocese of Pampanga: Our Lady of the Most Holy Rosary in Angeles City, St. Catherine of Alexandria, and Christ, Light of All Nations in Porac, St. Joseph the Worker in Floridablanca, St. Augustine of Hippo in Lubao and St. Lucy, Martyr in Sasmuan.

The pilgrimage was another special and unique experience for all the participants just like their Montfort Marian Lenten retreat held last March. Again the Montfort Missionaries provided all the participants a journey to Jesus, accompanied by the Blessed Mother, guided and inspired by St. Louis Marie de Montfort.

At the conclusion of the pilgrimage, Fr. Carmelo Esteban SMM, the pilgrimage organizer, had this spiritual message to the pilgrims: "Let us give thanks to the Lord who has given us this time of special grace. After visiting the Holy Churches, we are now invited to renew our lives. The sanctuary is a sign of a house not made by human hands... We are the living stones of which the Church is made, built on the cornerstone which is Christ. Returning now to our respective homes, let us live in conformity with our vocation, in virtue of which we have become a chosen race, a royal priesthood, a holy nation, God's very own people. We have been entrusted with the mission to announce the power of Christ who has called us out of darkness into His wonderful light."

-Liza Infante
Legionary
Montfortian Lay Associate

FILIPINAS : PEREGRINACION MONTFORTIANA

La peregrinación organizada por los Misioneros Montfortianos, las Hijas de la Sabiduría y sus asociados laicos el pasado 20 de abril fue la 16º peregrinación mariana de la Comunidad. Esta actividad está en consonancia con el llamado del emérito Papa Benedicto XVI para celebrar el Año de la Fe y fue también su manera de conmemorar el aniversario de la muerte de su fundador, San Luis María de Montfort, el 28 de abril.

130 peregrinos entre los cuales había 8 sacerdotes montfortianos, seminaristas montfortianos, hermanas y postulantes de las Hijas de la Sabiduría, devotos de la Virgen María, Participantes en el programa Totus Tuus y legionarios del Senatus del Norte de Filipinas visitaron las siguientes iglesias durante la peregrinación en la Arquidiócesis de Pampanga: Nuestra Señora del Santísimo Rosario en Angeles City, Santa Catalina de Alejandría y Cristo, luz de los pueblos, en Porac, San José Obrero en Floridablanca, San Agustín de Hipona en Lubao y Santa Lucía, mártir en Sasmuan.

Al igual que la experiencia del retiro de Cuaresma que se realizó en el Centro Mariano en el mes de marzo, esta peregrinación fue otra experiencia especial y única para todos los participantes. Una vez más los Misioneros Montfortianos ofrecieron a todos los participantes un camino a Jesús, acompañados por la Virgen, guiados e inspirados por San Luis María de Montfort.

Al término de la peregrinación, el Padre Carmelo Esteban SMM, organizador de la peregrinación, dirigió este mensaje espiritual a los peregrinos: "Demos gracias al Señor quien nos ha dado este tiempo de gracia especial. Después de visitar las Santas Iglesias, estamos invitados a renovar nuestra vida. El santuario es un signo de una casa no hecha por manos humanas ... Somos las piedras vivas de las cuales se ha hecho la Iglesia, construida sobre la piedra angular que es Cristo. Volviendo ahora a nuestros respectivos hogares, vivamos de acuerdo con nuestra vocación, en virtud de la cual nos hemos convertido en una raza elegida, un sacerdocio real, una nación santa, el pueblo adquirido por Dios. Se nos ha confiado la misión de anunciar el poder de Cristo que nos ha llamado de las tinieblas a su luz admirable".

*Liza Infante
Legionaria – Laica Montfortiana*